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Folketingets Miljøudvalg 

Christiansborg 

1240 København K 

 

J.nr. MST-001-11452 

 

Den 14. juli 2014 

Folketingets Miljøudvalg har i brev af 18. juni 2014 stillet følgende spørgsmål nr. 

491 (alm. del), som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Henrik 

Høegh (V). 

 

 

Spørgsmål nr. 491 (alm. del) 

Hvordan forholder ministeren sig til, at fire ud af landets fem regioner har 

tilkendegivet, at de ikke har råd til at undersøge omfanget af skadelige stoffer på 

de offentlige legepladser? 

 

Svar 
De offentlige legepladser er – ligesom børneinstitutioner og boliggrunde – en del 

af jordforureningslovens indsatsområder. Det betyder, at regionerne skal 

kortlægge legepladserne. Hvis der konstateres forurening, som kan udgøre en 

sundhedsrisiko, er det regionernes pligt at gribe ind. I perioden 2008-10 

gennemførte regionerne en undersøgelse af jordforurening på børneinstitutioner, 

og der blev ikke fundet alvorlig forurening.  

 

Det er den enkelte region selv, der tilrettelægger sin indsats inden for 

jordforureningslovens rammer, hvor der skal tages hensyn til både sundhed, 

grundvand, overfladevand og natur. Det er et godt princip, og der skal være plads 

til de forskelligheder, der kan være mellem regionerne, eksempelvis forskelle mht. 

industripåvirkning af arealerne. Jeg har tillid til, at den enkelte region 

tilrettelægger sin indsats bedst muligt efter forholdene, og jeg har ingen grund til 

at betvivle, at regionerne tilrettelægger deres indsats i overensstemmelse med 

gældende lov. 
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